
Protokół Nr 16.16

z posiedzenia Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które odbyło się
w dniu 18 lutego 2016 roku w godzinach 1345– 1500

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Andrzej Koc.
W posiedzeniu  udział   wzięli  członkowie Komisji   w/g załączonej  listy obecności;  na

15 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 13.  W związku z tym obrady Komisji
i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczyli radni: Dariusz Dracewicz i Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście wg załączonej listy oraz:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
 Przedstawiciel Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji –  Dariusz Paziewski,
 Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds organizacji pozarządowych – Maciej Juchniewicz,
 Naczelnik Wydziału Promocji, Sportu i Kultury – Piotr Gałuszka,
 Naczelnik Wydziału Edukacji –  Stanisław Zalewski,
 radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Prezentacja działalności UKS MOS Ełk.
4. Opinia Komisji do wniosku Stowarzyszenia ORATORIUM św. Jana Bosko w Ełku,
5. Opinia Komisji do wniosku Uczniowskiego Klubu Sportowego RONA 03,
6. Informacja  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji,  ze  szczególnym

uwzględnieniem imprez sportowych -  za 2015 rok.
7. Opinia Komisji do projektów uchwał:.
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2016-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2016, 
3) w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych na 2016 rok.
8. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Do punktu  1    
Przewodniczący Komisji  Andrzej Koc na wstępie przywitał  przybyłych  na posiedzenie;

radnych,  Prezydenta  Miasta,  Naczelników  Wydziałów,  a  następnie  zapoznał  zebranych
z propozycją porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że do Komisji wpłynęły dwa wnioski dotyczące inicjatywy
lokalnej. Proponuje w pkt. 4 zaopiniować wniosek  Stowarzyszenia ORATORIUM św. Jana
Bosko w Ełku, w pkt.  5 wniosek Uczniowskiego Klubu Sportowego RONA 03.  Kolejne
punkty zostaną przesunięte jw.                          
Członkowie Komisji jednomyślnie - poprzez aklamację przyjęli proponowany porządek obrad
jw z wnioskowanymi zmianami.. 

Do punktu  2 
Przewodniczący  Komisji  Andrzej  Koc  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do  protokółu

z poprzedniego posiedzenia Komisji.
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i jednomyślnie – poprzez aklamację przyjęli protokół
Nr 15.16 z dnia 21 stycznia 2016 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.
  
Do punktu 3 

Wiceprezes UKS MOS Sebastian Kosiorek powiedział  na wstępie,  że na bazie obiektu
w 1993  roku  powołano  do  życia  Międzyszkolny  Ośrodek  Sportowy,  który  oprócz  sekcji
wioślarskiej  rozpoczął  szkolenie  żeglarzy na  łodziach  klasy Optimist  i  Cadet.  W ośrodku



zaczęła  też działać sekcja pływacka oraz sezonowo - windsurfingu. Pierwsze trzy medale
ełccy wioślarze zdobyli na Mistrzostwach Polski w 1972 r. Obecnie młodych wioślarzy szkoli
czterech instruktorów - Tadeusz Zemel,  Marcin Święciński, Sławomir Skorupa i Sebastian
Kosiorek.  Ełccy  wioślarze  mają  na  koncie  mnóstwo  sukcesów.  Jednym  z  nich  jest  start
Michała Słomy oraz Łukasza Siemiona na olimpiadzie w Londynie.

W MOS-ie działa również sekcja pływacka i żeglarska. Młodych pływaków trenują Igor
Makal  i  Marek  Klimowicz.  Również  oni  mogą  pochwalić  się  sukcesami  swoich
wychowanków.  Jednym  z  nich  jest  Maciej  Falaciński,  który  w  sierpniu,  w  Dubaju
reprezentował MOS Ełk na Mistrzostwa Świata Juniorów w Pływaniu.

Żeglarzy  trenuje  Robert  Bielecki.  Dzięki  jego  pracy  najbardziej  doświadczona
zawodniczka - Magdalena Daniszewska była w minionym sezonie w kadrze województwa. 

Wiceprezes  UKS  MOS  Sebastian  Kosiorek  przedłożył  członkom  Komisji  punktacje
klubów  woj.  Warmińsko-mazurskiego  współzawodnictwa  sportowego  dzieci  i  młodzieży
w latach 2013-2015 – w załączeniu do protokółu.

Jeśli chodzi o finanse, to oprócz środków otrzymywanych ze Starostwa Powiatowego oraz
samorządu  miejskiego,  pozyskujemy  środki  zewnętrzne,  m.in.  Urzędu  Marszałkowskiego,
Polskiego Związku Wioślarskiego. Sprzęt jest bardzo drogi: zakup „jedynki” to ok. 21 tys zł.

Prezes Tadeusz Zemel dodał, że Ełcka sekcja wioślarska rozpoczęła swoją działalność w
1963 roku w ośrodku Ligi Obrony Kraju obok obecnej plaży miejskiej. Doczekano się tutaj
uczestników i medalistów mistrzostw Polski, Europy i Igrzysk Olimpijskich.

Przewodniczący Komisji Andrzej Koc podziękował przedstawicielom klubu za przybycie
na posiedzenie Komisji.

Do punktu  4  
Radny Tomasz Przekop powiedział, ze wcześniej ustalono, że przy omawianiu wniosków

dotyczących  inicjatywy  lokalnej  będą  również  przy  omawianiu  zainteresowani
przedstawiciele lub wnioskodawcy.

Przewodniczący  Komisji  Andrzej  Koc  powiedział,  że  nie  było  czasu,  by  zaprosić
przedstawicieli  wnioski  wpłynęły wczoraj  i  dzisiaj  trafiły  na  Komisję.  Na przyszłość  tak
procedura zostanie przyjęta.

Pełnomocnik  Prezydenta  Miasta  ds  organizacji  pozarządowych  Maciej  Juchniewicz
omówił  wniosek  Stowarzyszenia  ORATORIUM  św.  Jana  Bosko  w  Ełku,  złożonego  na
realizację zadania publicznego miasta Ełku w zakresie działalności w sferze kultury fizycznej
i turystyki pt.: „Siłownia na powietrzu”, w ramach inicjatywy lokalnej – będzie to bezpłatna
ogólnodostępna  siłownia  zewnętrzna.  System  proponowanych  urządzeń  pozwoli  na
atrakcyjniejsze zagospodarowanie często odwiedzanych przez mieszkańców miasta boisk.
 Wniosek złożony o kwotę 50 tys zł. 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  wniosku,  w  głosowaniu  jawnym;  11
głosami  „za”  zaopiniowano  pozytywnie  wniosek  Stowarzyszenia  ORATORIUM św.  Jana
Bosko  w  Ełku,  złożonego  na  realizację  zadania  publicznego  miasta  Ełku  w  zakresie
działalności w sferze kultury fizycznej i turystyki pt.: „Siłownia na powietrzu”, w ramach
inicjatywy lokalnej.  
 
Do punktu  5  

Pełnomocnik  Prezydenta  Miasta  ds  organizacji  pozarządowych  Maciej  Juchniewicz
omówił  wniosek  Uczniowskiego  Klubu  Sportowego  RONA 03,  złożonego  na  realizację
zadania  publicznego  miasta  Ełku  z  zakresu  budowy,  rozbudowy  lub  remontu  dróg,
kanalizacji,  sieci  wodociągowej,  budynków  oraz  obiektów  architektury  stanowiących
własność jednostek samorządu terytorialnego oraz w zakresie działalności w sferze kultury
fizycznej i turystyki pt.: „Nowa Sportowa”, w ramach inicjatywy lokalnej. Celem inicjatywy
jest wykonanie płoty wokół działki, na której znajdował się stadion piłkarski. Co zapewni
bezpieczeństwo i porządek na tym terenie.  
Wywiązała się dyskusja.



Wiceprzewodniczący Rady Miasta Bogusław Wisowaty – na pewno, by dobrze użytkować
to  boisko  trzeba  wykonać  ogrodzenie.  Chodzi  jednak  o  to,  że  podany koszt  jest  bardzo
wysoki. Do wykonania jest ok. 530 mb ogrodzenia i biorąc pod uwagę materiały, można to
ogrodzenie wykonać za 25 tys zł. Skąd zatem taki koszt?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  jeśli  ogłosimy przetarg  i  znajdzie  się  firma
tańsza, to na pewno skorzystamy z tej oferty.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  wniosku,  w  głosowaniu  jawnym;
11  głosami  „za”  zaopiniowano  pozytywnie  wniosek   Uczniowskiego  Klubu  Sportowego
RONA 03,  złożonego  na  realizację  zadania  publicznego  miasta  Ełku  z  zakresu  budowy,
rozbudowy lub  remontu  dróg,  kanalizacji,  sieci  wodociągowej,  budynków oraz  obiektów
architektury  stanowiących  własność  jednostek  samorządu  terytorialnego  oraz  w  zakresie
działalności  w  sferze  kultury  fizycznej  i  turystyki  pt.:  „Nowa  Sportowa”,  w  ramach
inicjatywy lokalnej.

Do punktu  6  
Przedstawiciel  Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  Dariusz  Paziewski  omówił

informację z działalności MOSiR ze szczególnym uwzględnieniem imprez sportowych  za
rok 2015, przygotowaną przez Dyrektora jednostki – informacja w załączeniu do protokołu.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Nikodem Kemicer – czy zostały już zakończone prace remontowe na hali MOSiR
przy SP nr 5? Z jakim efektem i czy nie będzie ponownie problemów? Jest też pewna usterka
na podłodze, czy będzie to naprawiane?
 Przedstawiciel  Miejskiego Ośrodka Sportu i  Rekreacji  Dariusz Paziewski  powiedział,  że
remont  dźwigarów  i  dachu  zakończony  został  w  m-cu  czerwcu  2015  roku.  Stale
monitorujemy nasze obiekty i  mamy nadzieję,  że już się  to  nie  powtórzy.  Jeśli  chodzi  o
podłogę, jest pewien mankament, ale nie utrudnia to korzystania z obiektu. Tutaj poczekamy
do czerwca i zdiagnozujemy, czy będą potrzebne prace naprawcze.

Przewodniczący  Komisji  Andrzej  Koc  powiedział,  że  miał  sygnały  od  osób
korzystających  z  boiska,  że  brak  było  oświetlenia,  natomiast  sąsiednie  korty  tenisowe,
pomimo, że nikt z nich nie korzystał były oświetlone.

 Przedstawiciel Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Dariusz Paziewski powiedział, że
jest pracownik w punkcie wypożyczalni i do niego trzeba się z takimi problemami zgłaszać.
Natomiast samo boisko MOSiR nie jest oświetlone.

Przewodniczący Komisji Andrzej Koc zwrócił się, by pracownicy MOSiR byli bardziej
elastycznie jeśli chodzi o wiek korzystania z boiska do lat 10.

 Przedstawiciel Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Dariusz Paziewski wyjaśnił,  że
pracownicy MOSiR są przygotowani, by reagować w momencie, gdy wchodzi na to boisko
starsza młodzież, gdyż dochodziło tutaj do wielu dewastacji i zniszczeń. Na pewno w wielu
sytuacjach ta elastyczność jest zachowana.
Komisja zapoznała się z informacją.

Do punktu  7  
 1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy  Finansowej  Miasta  Ełku  na  lata  2015-2027  -  elementem,  którym  powinna
zainteresować się Komisja jest zmiana  w pkt. II.  Do załącznika nr 2 wprowadza się nowe
przedsięwzięcie  realizowane  w  roku  2016  i  2017  pn.:  „Poprawa  jakości  środowiska
miejskiego poprzez zwiększenie powierzchni terenów zieleni w mieście Ełk”. 

2)  Skarbnik  Miasta  Jarosław Wróbel  omówił następnie  projekt  uchwały  w sprawie  zmian
w budżecie Miasta Ełku na 2015 rok w części dotyczącej prac Komisji. Proponowana zmiana
obejmuje w pkt. III) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez
Wydział Strategii i Rozwoju:



Projekt: „Poprawa jakości środowiska miejskiego poprzez zwiększenie powierzchni terenów
zieleni w mieście Ełk”  – dział 900 rozdział 90004
Wprowadzeniu  nowego  zadania  na  lata  2016  -  2017  pn.:  „Poprawa  jakości  środowiska
miejskiego poprzez zwiększenie powierzchni terenów zieleni w mieście Ełk”. 
Gmina  Miasto  Ełk  zamierza  złożyć  wniosek o  dofinansowanie  ww.  projektu  ze  środków
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020.
Zakres  projektu:  opracowanie  dokumentacji  technicznej  dla  4  założeń  parkowych  (os.
Bogdanowicza,  os.  Grunwaldzkie,  os.  Kajki  przy  ul.  Miłosza,  os.  Kajki  przy  ul.  Szosa
Obwodowa) oraz realizacja inwestycji polegających na wykonaniu nasadzeń zieleni tworzącej
małe  parki  osiedlowe:  zieleń  i  roboty  ziemne,  nawierzchnie  ścieżek  i  chodników,
okablowanie oświetlenia, okablowanie monitoringu.
Projekt będzie realizowany w latach 2016 – 2017. 
Całkowita wartość projektu:  4 000 000 zł
Wartość dofinansowania: 2 400 000 zł (60%)
Wkład własny Gminy Miasta Ełk: 1 600 000 zł (40%)
Finansowanie - wolne środki.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali
pozytywnie projekt uchwały   w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej miasta
Ełku na lata 2016-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie Miasta Ełku na 2016
rok.

3)   Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Katarzyna  Podlecka  omówiła  projekt
uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych na 2016 rok.

Miejski Program Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2016
zawiera  zadania  określone  w  ustawie  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu
alkoholizmowi,  które  będą  realizowane  przez  ełcki  samorząd.  Forma  tych  działań
dostosowana jest do aktualnych potrzeb lokalnych i w pełni wykorzystuje zasoby posiadane
przez miasto - w zakresie rozwiązywania problemów wynikających z uzależnień. 
Działania  zawarte  w  niniejszym  Programie  ukierunkowane  są  w  szczególności  na
ograniczenie występowania negatywnych zjawisk będących skutkiem nadużywania alkoholu,
permanentny  rozwój  działań  związanych  z  profilaktyką  i  rozwiązywaniem  problemów
alkoholowych, wzrost społecznej świadomości dotyczący tej tematyki, a także doskonalenie
współpracy pomiędzy osobami i instytucjami. 

Niniejszy  program  uwzględnia  działania  związane  z  profilaktyką  uzależnień  oraz
rozwiązywania  problemów  alkoholowych,  skierowanych  do  mieszkańców  miasta  Ełku.
Ponadto zawiera on działania o charakterze profilaktyczno – informacyjnym, których celem
jest  propagowanie  zdrowego  stylu  życia  i  zmianę  negatywnych  postaw  przy  użyciu
sprawdzonych  oraz  rekomendowanych  programów  profilaktycznych,  stanowiących
jednocześnie  odpowiedź  na  potrzeby  lokalnego  środowiska.  Program  ten  zakłada  także
realizację zadań wchodzących w zakres profilaktyki uniwersalnej, selektywnej i wskazującej. 

Ponadto uwzględnia system działań pomocowych, skierowanych do osób uzależnionych,
osób spożywających alkohol w sposób ryzykowny i szkodliwy, jak również do ich rodzin. 
W  celu  zapewnienia  skuteczności  i  efektywności  wyżej  wymienionych  działań,  należy
uwzględnić, iż mają one charakter długofalowy i stanowią kontynuację konsekwentnych oraz
systematycznych działań realizowanych na terenie naszego miasta. 

Jeśli  chodzi  o  młodzież  i  dzieci  -  zajęcia  pozalekcyjne,  prowadzone  są  nieodpłatnie
i przeznaczone dla dzieci oraz młodzieży z terenu miasta Ełku, np. zajęcia sportowe, zajęcia



ukierunkowane  na  rozwój  pasji  i  zainteresowań,  zajęcia  aktywizacyjne  uwzględniające
aktywne formy wypoczynku itp. 

Zajęcia  są  skierowane do dzieci  i  młodzieży,  w szczególności  sprawiających  problemy
wychowawcze, zagrożonych demoralizacją, przestępczością lub uzależnieniami. 

Przewodniczący Komisji Andrzej Koc zwrócił uwagę, że w jednym z Zespołów powinna
znaleźć się osoba związana ze sportem.

Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej  Irena Katarzyna Podlecka powiedziała,  ze taką
sugestię przedstawi Prezydentowi Miasta w przyszłym roku przy powoływaniu tego Zespołu.

Pani Naczelnik dodała, że Miejska Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych po
raz pierwszy w ubiegłym roku sprawdzała obrót sprzedaży alkoholu.

  
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016 rok.

Do punktu  8
 W tym punkcie nie wniesiono dodatkowych tematów pod obrady Komisji.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
  Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
   Andrzej Koc 


